

## Еженедельник новостей МДС, 7-11 декабря IBC Weekly News, December 7-11, 2020

Представители [МДС](#) и [зарубежных фармацевтических производителей](#) обсудили, как консолидировать усилия по развитию фармацевтической сферы в условиях пандемии.

Комитет МДС по финансовому рынку рассмотрел пути [развития банковских услуг](#) в современных условиях. Это регистрация ИП и юрлиц через коммерческие банки, а также взаимодействие мобильных операторов с госорганами.

В [Министерстве юстиции](#) представили возможности [Единого портала](#) общественного обсуждения проектов НПА.

Глава МДС на встречах с руководством [Baker Tilly Bishkek](#) и [Ernst & Young Audit](#) обменялся мнением о перспективах рынка аудиторских и консультационных услуг в КР.

Уважаемые члены МДС! Просим заполнить наш небольшой опросник по итогам вашей деятельности в 2020 году, пройдя по [ссылке](#): Опрос нацелен на обобщение информации за 2020 год и определение задач на 2021 год.

### События на 14-18 декабря

#### 15 декабря

Торжественный запуск компонента «Менторство» программы ЕБРР «Женщины в бизнесе». Подтвердить участие можно по тел. +996 558 610 310.

Вебинар ОЭСР: Официальный запуск Обзора инвестиционной политики: Грузия.

### Новости членов МДС

[FINCA Банк](#) признан Банком года в Кыргызстане по версии журнала The Banker за значительный прогресс, результаты и новаторские подходы в ряде областей.

В [реестр операторов фискальных данных](#) включены шесть компаний. Из них три – члены

[IBC](#) and [representatives of foreign pharmaceutical manufacturers](#) discuss areas of joint activities to consolidate efforts to develop the pharmaceutical industry in the country.

The IBC Financial Market Committee considered the [development of banking services](#) including registration of individual entrepreneurs and legal entities through commercial banks, as well as interaction of mobile operators with government agencies.

At a seminar in the Ministry of Justice, the possibilities of a [single portal for public discussion](#) of draft regulations were considered.

The IBC head at meetings with management [Baker Tilly Bishkek](#) and [Ernst & Young Audit](#) exchanged views on the prospects for the development of the audit and consulting services market in the KR.

Dear IBC members,  
Please fill out our small questionnaire on the results of your activities for 2020 following the [link](#). The survey aims to summarize information for 2020 and set goals and objectives for 2021.

### Events for December 14-18

#### December

15

IBC Launch of the “Mentoring” component of the EBRD “Women in Business” program. You can confirm your participation by phone. +996 558 610310.

Official launch of the OECD Investment Policy Review of Georgia (webinar).

### News from IBC members

[FINCA Bank](#) was recognized as the Bank of the Year in Kyrgyzstan by The Banker magazine for significant progress, results and innovative approaches in a number of areas.

Six companies have been included in the [Register of fiscal data operators](#). Of them three

МДС: ОсОО «[Нур Телеком](#)» (ТМ О!) ЗАО «[Альфа Телеком](#)» (MegaCom) и ОсОО «[Скай Мобайл](#)» (Beeline).

companies are the IBC members: [Nur Telecom LLC](#) (ТМ О!) [Alfa Telecom CJSC](#) (MegaCom) and [Sky Mobile LLC](#) (Beeline).

## Правовой обзор

## Law review

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 7-12 декабря:

IBC has compiled a [weekly law review](#) for December 4-12, 2020 about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

Введен [запрет на проверки](#) бизнеса правоохранительными органами ГКПЭН КР [предлагает повысить](#) ставки сбора за удержание лицензий на право пользования недрами  
Минэкономики рекомендует [продлить срок перехода](#) на электронное представление налоговой отчетности

A [ban on inspections of business entities](#) by law enforcement agencies introduced GKPEN proposes [to increase fees](#) for retention of subsoil use licenses  
Funds [reimbursed by law enforcement](#) agencies will be directed to the state budget  
The Economy Ministry recommends [to extend the period of transition](#) to electronic tax reporting

## Дайджест СМИ

## Weekly media digest

Читайте наш [дайджест СМИ](#) за 7-13 декабря: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Read our [weekly media digest](#) for December 7-13, 2020: economy, business and investment:

Инвесторы [выводят свой капитал](#) из Кыргызстана  
Бизнес-омбудсмен обеспокоен [давлением на предпринимателей](#)  
Кыргызстан набрал 63 балла в [Индексе открытости бюджета](#)  
Узбекистан [получил статус наблюдателя](#) в ЕАЭС  
В Казахстане создадут систему [«умного регулирования» бизнеса](#)  
Правительство КР планирует в 2021 году [привлечь \\$500 млн инвестиций](#)  
К декабрю 2020 года [спад экономики Кыргызстана](#) составил 8,1%  
Бизнес в КР занимал у Китая [не меньше правительства](#)

Investors [withdraw their capital](#) from Kyrgyzstan  
Kyrgyzstan scored 63 points in the [Open Budget Index](#)  
Business Ombudsman of Kyrgyzstan concerned about [pressure on entrepreneurs](#)  
Uzbekistan [granted observer status](#) in the EAEU Kazakhstan to create a [smart regulation system of business](#)  
Kyrgyz Government plans [to attract \\$500 million in investments](#) in 2021  
By December 2020, [the decline in Kyrgyzstan's economy](#) amounted to 8.1%  
In 2020, garment production and exports [fell by almost 50%](#) in the KR  
Business in Kyrgyzstan [borrowed from China](#) no less than the government



Copyright © 2020 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.